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V Luhačovicích zahájili lázeňskou sezonu



M21 / 21 zpráv z Jednadvacítky

   19. Od května funguje v Krajské nemocnici  
              T. Bati nová bezplatná telefonní linka pro  
              objednání sanitky. Tu mohou využít paci- 
              enti s příkazem ke zdravotnímu transportu  
              nebo samoplátci. Číslo na tuto telefonní  
              bezplatnou linku je 800 555 155.

   2. Semináře pro starosty zaměřené na  
           problematiku řešení mimořádných událostí  
           a krizových situací uspořádal v dubnu  
           a květnu Zlínský kraj ve svém sídle, Baťově  
           mrakodrapu. Promluvili na nich odborníci  
           z řad hasičů, policie, armády, energetiků  
           i zlínské univerzity.  

   3. Dobrý nápad, který firmu posune o kus dál.  
          Na nové trhy, na špičku konkurenčního  
          řetězce, k vyššímu zisku. Právě takové pro- 
          jekty pravidelně oceňuje soutěž Inovační  
          firma Zlínského kraje. Do osmého ročníku  
          je možné se hlásit do 29. září. Organizaci            
          soutěže má na starosti Technologické  
          inovační centrum Zlín.

   20. Život slavného norského mořeplavce  
               a badatele Thora Heyerdahla, jenž v roce  
               1947 přeplul Tichý oceán na dřevěném  
               voru pojmenovaném Kon-Tiki, připomíná  
               výstava v Muzeu jihovýchodní Moravy ve  
               Zlíně. Výstavu, která ve Zlíně potrvá do  
               7. června, přijela zahájit jeho vnučka  
               Liv Heyerdahlová.

   13. Až do 29. října je na holešovském zámku  
             k vidění výstava Nástropní malby  
             s podtitulem Cesta za tajemstvím  
             neznámých mistrů. Expozice přibližuje  
             výběr z dvaačtyřiceti dochovaných  
             nástropních maleb, které v rámci českých  
             zemí představují mimořádný počin.

   5. Slovácké muzeum získalo ocenění  
          Zlatý mamut za popularizaci archeologie,            
          konkrétně za projekt výstavby Cyrilome- 
          todějského centra a revitalizace národních  
          kulturních památek Velké Moravy.  
          Zvítězilo v Muzejní kategorii mezi celkem  
          17 nominovanými.

   6. Měsíc červen v Uherském Brodě tradičně  
          patří Bílokarpatským slavnostem, které  
          přinášejí pestrou nabídku společenských,  
          kulturních i sportovních akcí pro všechny  
          generace. Letos poprvé se uskuteční jako  
          multižánrový desetidenní festival, a to ve  
          dnech 2. až 11. června.

   8. U cyklostezky z Vršavy do Kostelce je ve  
           Zlíně od května v provozu první zlínský skill  
           park. Jedná se o speciální jednosměrnou  
           dráhu pro cyklisty bez rozdílu věku, která  
           pomocí překážek slouží k nácviku a zlepšení  
           jejich jezdeckých schopností. Město inves- 
           tovalo do novinky bezmála milion korun.

   16. Hájovna z Valašské Bystřice se v květnu  
             stala prvním zpřístupněným objektem  
             nově vznikajícího areálu Kolibiska v rožnov- 
             ském skanzenu. Původně stála v údolí  
              Břucko, kde ji v roce 1920 postavil rožnovský  
             velkostatek, který v ní zřídil centrum správy  
             okolních lesů.

   21. Vážení čtenáři, v předchozím čísle  
              Magazínu21 jste se mohli dočíst mimo  
              jiné o projektu Otevřené brány. Součástí  
              článku byla i fotografie jedné z památek.  
              Nejednalo se však o kostel Všech svatých  
              v Rožnově pod Radhoštěm, jak jsme  
              chybně uvedli. Šlo o kostel Panny Marie  
              Sněžné v Provodově. Za tuto chybu se  
              omlouváme.

   4. Do zkoušení nové detektivní komedie 
          Fyzikové autora Friedricha Dürrenmatta se  
          pustili herci Slováckého divadla. V hlavní roli  
          fyzika Möbiuse se představí Tomáš Šulaj.  
          Jeho kolegy ztvární Zdeněk Trčálek a Jiří  
          Hejcman. Premiéra je naplánována na  
          sobotu 24. června.

   12. Více než 700 let stará středověká tvrz  
              v Hluku prochází od loňského roku kom- 
              pletní rekonstrukcí. Probíhá zde archeolo- 
              gický výzkum, který přinesl nečekané  
              nálezy. Byly mezi nimi například střepy  
              pravěkých nádob nebo železná sekera. 

   15. Tři nové mosty postaví letos na Valašsku  
             Ředitelství silnic Zlínského kraje. Půjde  
             o mimoúrovňové křížení s železniční  
             tratí na silnici mezi obcemi Valašské  
             Příkazy a Študlov a dále o mosty v Zubří  
             a v Zašové-Veselé. Všechny tři stavby už 
             byly zahájeny. Použita na ně bude dotace  
             105 milionů korun ze Státního fondu  
             dopravní infrastruktury. 

   17. Dobrá zpráva pro všechny majitele  
             čtyřnohých miláčků z Otrokovic. Na sídlišti  
             Trávníky v blízkosti Free time zóny a doprav- 
             ního hřiště vznikne v červenci oplocené  
             hřiště určené k venčení psů. Hřiště o rozmě- 
             rech více než 600 metrů čtverečních bude  
             vybaveno prvky pro zábavu i výcvik.

   10. Nová kniha s názvem Nezapomeň na  
             nohy ukáže lidem cviky, správnou péči,                
             výhody chození na boso i vhodné druhy  
             obuvi. Edukační publikaci připravili na zlínské  
             Univerzitě Tomáše Bati a sloužit má dětem,  
             ale i jejich rodičům a učitelům.

   18. Zlínská zoo má pro své návštěvníky nové  
             lákadlo. Je jím mládě medvěda pyskatého.  
             První měsíce života pobývalo v chova- 
             telském zázemí expozice, nyní už medvídě  
             každý den dovádí ve venkovním výběhu.  
             Medvědy pyskaté chová zlínská zoologická  
             zahrada jako jediná v Česku. 

   1. SMART technologie, chytré zemědělství,  
          umělá inteligence. O těchto i dalších téma- 
          tech byla řeč na setkání radních Zlínského  
          kraje s členy vědecké delegace z Izraele,  
          které se uskutečnilo 9. května na krajském  
          úřadě. Členové izraelské delegace ocenili  
          progres v oblasti digitalizace Zlínského kraje  
          i jeho připravované projekty.

   9. Zájemce z řad místních i turistů opět  
          provedou Kroměříží průvodci v historických  
          kostýmech. Sérii komentovaných prochá- 
          zek městem připravili – jako každoročně –  
          členové  spolku Biskupští manové. Prohlídky  
          se budou konat ve dnech 30. června, 14. a 28.  
          července a 11. a 25. srpna.

   7. Zástupci Zlínského kraje a sdružení  
          Evropská kulturní stezka sv. Cyrila  
          a Metoděje se začátkem května setkali  
          v řeckém městě Soluň, rodišti slovanských                      
          věrozvěstů, ve kterém proběhla jednání 
           o další vzájemné spolupráci.
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   11. Už 63. ročník Zlín Film Festivalu, největší  
             a nejstarší přehlídky filmů pro děti a mládež  
             na světě, startuje ve Zlíně 1. června. Malí  
             i velcí diváci se letos mohou těšit na 295  
             snímků z 50 zemí světa. Připraven bude  
             tradičně i pestrý doprovodný program.  
             Více na www.zlinfest.cz. 

   14. Budova Fakulty logistiky a krizového  
              řízení Univerzity Tomáše Bati sídlící  
              v Uherském Hradišti prošla zdařilou rekon- 
              strukcí. Má nový moderní vstup, opravené  
              posluchárny a novou odpočinkovou zónu.  
              Novinkou je také expozice Tomáše Bati.
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Další z milníků má za sebou projekt 
proměny Krajské nemocnice T. Bati 
ve Zlíně. Poté, co návrh moderniza-
ce nemocnice v dubnu projednali 
zastupitelé Zlínského kraje, schválili  
11. května zastupitelé města Zlína 
změnu územního plánu, díky níž může 
nemocnice pokračovat v přípravách 
výstavby nové centrální budovy, kte-
rá by měla začít na přelomu let 2027 
a 2028. „Je to další krok k tomu, aby 
ve Zlíně mohlo vzniknout nové zdra
votnické zařízení na technologické 
úrovni 21. století,“ uvedl hejtman  
Radim Holiš.⬛

Na konání kurzů sebeobrany na zá-
kladních školách rozdělí letos Zlínský 
kraj téměř 2,5 milionu korun. Ze své-
ho programu zaměřeného právě na 
tento účel podpoří 46 z nich, které si 
zažádaly o dotaci. V letošním roce se 
do podpory sebeobrany mohou nově 
zapojit také střední školy zřizované 
krajem, uzávěrka prvního kola příjmu 
žádostí je 15. června. „Zájem o kurzy 
sebeobrany na školách neustále roste, 
z čehož mám velkou radost. Děkuji uči
telům a ředitelům, bez jejichž aktivního 
přístupu by to nešlo,“ řekla krajská radní 
pro školství Zuzana Fišerová.⬛

Zlínský kraj rozdělí ze svého progra-
mu na podporu ekologických aktivit 
962 tisíc korun, kterými podpoří 12 
projektů. „Podpořili jsme školy a další 
organizace, které se věnují ekologické 
výchově, protože je potřeba vysvětlo
vat už dětem, jak je ochrana životního 
prostředí důležitá,“ říká statutární ná-
městkyně hejtmana Hana Ančincová.  
Mezi podpořenými projekty jsou na-
příklad Na návštěvě v ptačí říši (ZŠ  
a MŠ J. A. Komenského Nivnice), Tam 
za vodou v rákosí... (Tradice Bílých Kar-
pat), Rybník Kačera Poláka (Spolek pro 
obnovu zámeckého parku, Branky).⬛

Mezi 18 žadatelů letos Zlínský kraj roz-
dělí 1,210 milionu korun na preventivní, 
vzdělávací, informační a volnočasové 
aktivity v oblasti bezpečnosti silničního 
provozu (BESIP). Podpoří například dět-
ská dopravní hřiště. „Z krajského do
tačního programu lze financovat pro
voz dopravních hřišť, vzdělávací akce, 
ale i projekty na zlepšení přehlednosti 
a viditelnosti přechodů pro chodce. 
Mezi podpořenými akcemi jsou třeba 
i kurzy zvládání krizových situací pro 
motorkáře,“ přiblížil náměstek hejt-
mana Radek Doležel, zodpovědný za 
oblast dopravy.⬛

Příprava modernizace 
Baťovky úspěšně pokračuje
Jan Vandík Vladimír DostálekJan Vandík Vladimír Dostálek

O kurzy sebeobrany 
je na školách zájem

Zlínský kraj podpoří 
ekologické aktivity

Kraj pošle na projekty 
BESIP více než milion

potrvá tři a půl roku, úspěšní absolventi zís-
kají titul DiS. Podmínkou pro přijetí bude 
středoškolské vzdělání ukončené maturitní 
zkouškou, zdravotnický obor bude výhodou. 
Přijímací zkoušky uchazeči nebudou muset 
skládat. „Obor je určen především těm, kteří 
se už zapojili do pracovního procesu, bez 
ohledu na jejich věk. Ve školním roce 2024 
a 2025 otevřeme obor také v denní formě,  
a to na tři roky studia,“ upřesnila zástupkyně 
ředitele školy Dana Tománková.

Na otevření nového oboru se připravují také 
v Kroměříži. Do začátku školního roku 2024  
a 2025 chtějí prostory školy rozšířit a přistavět 
novou počítačovou učebnu. „Velmi náročná je 
administrativní část, kterou už máme téměř 
za sebou, v té druhé nás čeká příprava zázemí 

pro studenty a s tím spojené stavební úpravy 
školy. Možnost studia poté rozšíříme jak  
o kombinované, tak denní studium,“ vysvětlila 
ředitelka Ludmila Hanáková.  

„Je to velký úspěch pro školy 
a velká pomoc pro naše nemocnice. 

Absolventi najdou uplatnění nejen tam, 
ale i v ostatních zdravotnických zaří-
zeních nebo v sociálních službách.“

       náměstkyně Olga Sehnalová

Ve zdravotnictví dnes působí dva typy 
sester, všeobecná sestra, která má vyso-
koškolské vzdělání nebo vyšší odbornou 
školu, a praktická sestra se středoškol-
ským vzděláním, která má však omezené 
kompetence.⬛

Řady zdravotních sester ve Zlínském kraji 
posílí už brzy absolventky nových vyšších 
odborných škol, které vznikly při Střední škole 
průmyslové, hotelové a zdravotnické Uherské 
Hradiště a Střední zdravotnické škole Kroměříž. 
První studenty oboru Diplomovaná všeobecná 
sestra, který zde bude možné studovat, přiví-
tají ve škole v Uherském Hradišti letos v září,  
v Kroměříži pak následující školní rok. Nava-
zující studium v oboru díky tomu nabídnou 
konečně všechny střední zdravotnické školy 
ve Zlínském kraji. 

„Je to velký úspěch pro školy a velká pomoc 
pro naše nemocnice, které se školami spo
lupracují. Absolventi najdou uplatnění nejen 
tam, ale i v ostatních zdravotnických zaří
zeních nebo třeba v sociálních službách,“ 
vysvětluje náměstkyně hejtmana Olga Sehna-
lová, zodpovědná za krajské zdravotnictví.

V Kroměříži i Uherském Hradišti už mají 
platnou akreditaci z Ministerstva zdravotnic-
tví a Ministerstva školství, mládeže a tělový-
chovy i všechna potřebná razítka. „Možnost 
dalšího studia na stejné škole může být pro 
studenty po složení maturitní zkoušky rozho
dující pro to, zda budou ve vzdělání a oboru 
dál pokračovat,“ doplnila radní Zuzana Fiše-
rová, zodpovědná za školství. V nastávajícím 
školním roce otevřou v Uherském Hradišti 
první ročník v kombinované formě, studium 

Posila do zdravotnictví. Školy v Kroměříži a Uherském Hradišti
umožní studium všeobecným sestrám

Soňa Ličková

Nedostatek zdravotních sester 
chce Zlínský kraj řešit rozšířením 
nabídky studijních oborů. Ve spo-
lupráci se středními školami 
v Kroměříži a Uherském Hradišti 
vznikly dvě nové vyšší odborné 
školy, které nabídnou studijní obor 
Diplomovaná všeobecná sestra.



autor: Soňa Ličková, foto: Jan Salač, archiv Zlínského kraje

České zdravotnictví se dlouhodobě potýká s nedostatkem personálu, chybějí v něm 
lékaři, zdravotní sestry i další potřební pracovníci. Náměstkyně hejtmana Zlínského kraje 
pro zdravotnictví Olga Sehnalová v rozhovoru pro Magazín21 hovoří o tom, jak tuto  
nepříznivou situaci vnímá ze svého pohledu a jak se ji snaží v rámci svých kompetencí 
a možností řešit Zlínský kraj. V rozhovoru také hodnotí dotační program, ze kterého kraj 
letos poprvé podpořil otevření nových ordinací lékařů v regionu.

Bojujeme o každého lékaře i sestru, 
musíme podporovat jejich vzdělávání a motivaci
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Zlínský kraj se zasadil o zřízení vyšších odbor-
ných škol při středních zdravotnických ško-
lách v Kroměříži a Uherském Hradišti, kde 
doposud chyběly. Co to pro zdravotnictví  
v kraji znamená?

Pro krajské zdravotnictví jde o jeden z nejzá-
sadnějších počinů pro stabilizaci nelékařského 
personálu do budoucna. Je to také pro obě školy 
velký úspěch, za který chci poděkovat kaž-
dému, kdo se o to zasloužil. Že máme při každé 
z okresních nemocnic zdravotnické školy, je 
obrovská výhoda. V souladu s novou krajskou 
koncepcí zdravotnictví jsme se ale shodli, že 
v nich musíme umožnit kompletní vzdělávání 
zdravotních sester, to znamená praktických  
i všeobecných. To se od příštího školního roku 
otevřením oboru Všeobecná diplomovaná ses-
tra i v Kroměříži a Uherském Hradišti stane. 
Víme, že poptávka po všeobecných i praktic-
kých sestrách je velká a bude trvat. Nemocnice 
jsou navíc pro zdravotnické školy přirozenými 
partnery. Také proto jsme od loňského roku 
začali v nemocnicích podporovat školitele  
z řad zkušených zdravotníků. Tím chceme  
k propojení škol a nemocnic ještě více motivovat.  

Vzniknout by ve spolupráci se Zlínským kra-
jem měly také dva nové obory na Univerzitě 
Tomáše Bati ve Zlíně: radiologický asistent  
a zdravotnický záchranář. Proč zrovna tyto dva 
programy? 

Radiologická asistence je obor, který je velmi 
důležitý pro chod jakéhokoliv zdravotnického 
zařízení. Zobrazovací metody, jako rentgen, 
CT nebo magnetická rezonance, jsou v dia-
gnostice nepostradatelné. Bez nich se žádná 
nemocnice neobejde. Je to velmi potřebný, ale 
možná málo viditelný, a proto nezaslouženě 
podceňovaný obor ze strany budoucích stu-
dentů. Radiologičtí asistenti pracují s nejmo-
dernější dostupnou zdravotnickou technikou, 
je to high-tech obor. Radiologický asistent je 
dnes jednou z nejžádanějších zdravotnických 
profesí vůbec. U zdravotnického záchranáře 
došlo před asi šesti lety k centrální změně 
vzdělávání. Rozhodnutím ministerstva se stalo 
vysokoškolským studiem. Tím pádem vypadla 
možnost ho studovat ve Zlínském kraji. Zna-
mená to velkou komplikaci pro naši zdravot-
nickou záchrannou službu při získávání nových 
záchranářů, kteří musí za studiem do jiných 
krajů. Často se pak nevrátí zpět a o tyto lidi tak 
náš kraj zbytečně přichází.  

Absolventům medicíny a obecně zdravotnic-
kých oborů nabízejí nemocnice napříč kraji 
řadu výhod, aby u nich pracovali. Proč by si 
podle vás měli vybrat Zlínský kraj? 

Pobídky jsou realita, kterou se „řeší” dlouho-
době naprosto nedostatečná výchova lékařů 
pro české zdravotnictví prakticky ve všech 
odbornostech. Trh práce ve zdravotnictví je 
v pasti, do které ho dostala nečinnost státu  
a neochota se tématu vzdělávání ve zdravot-
nictví skutečně věnovat tak, aby byl funkční. 
Dnes sklízíme trpké ovoce krátkozrakých roz-
hodnutí. Vychovat jednoho plně kvalifikova-
ného lékaře trvá deset i více let. Přetahovaná  
o nedostatkové lékařské profese roztáčí spi-
rálu, která nemá konce. Toto není cesta. Možná 

dočasná, ale ne udržitelná. Jako Zlínský kraj 
podporujeme náborové aktivity nemocnic, 
které jsou namířeny do škol, od základních,  
a někde už i mateřských, přes střední školy 
až po lékařské fakulty a kluby mediků. Jistě 
ne každý takto oslovený žák nebo student se 
stane lékařem nebo zdravotníkem v našich 
nemocnicích, ale je to dlouhodobé budování 
vztahu studentů k místní nemocnici. A opět 
jsme u motivovaných školitelů, kteří se stu-
dentům věnují během stáží a praxí. Pomoci 
mohou jistě i jednotlivá města a obce, napří-
klad s bydlením. A v neposlední řadě je důležitý, 
ne-li nejdůležitější, i kolektiv a kolegiální vztahy 
v každé nemocnici a na konkrétním oddělení. 
Na tom všem záleží. Bojujeme skutečně o kaž-
dého zdravotníka, ať lékaře, sestru nebo další 
profese.

Hejtmanství od začátku letošního roku při-
spělo už třem lékařům na otevření nové 
ordinace. Jak nový dotační program zatím 
hodnotíte?

Náš program na podporu vybavení ordinací 
nevyřeší problém celkově špatného systému. 
To musí řešit stát a hlavně pojišťovny nasta-
vením takových úhradových pravidel, která 
nebudou vést ke koncentraci ordinací pouze 
do velkých měst a na druhé straně k omezením 
dostupnosti zdravotní péče na periferii. Krajské 
dotace na vybavení nově zřízených ordinací 
mají pomoci zejména mladým lékařům, kteří 
začínají. Nejsme jako obce nebo kraj schopni 

čelit situacím, kdy stárnoucí lékaři ukončují 
praxe bez náhrady. Můžeme ale podpořit ty, 
kteří uvažují o tom ordinaci v těchto místech 
nově otevřít. Proto jsme kromě programu na 
vybavení ordinací přikročili i k podpoře školi-
telů mezi praktickými a dětskými lékaři, kteří 
přispívají k aktivní výchově svých mladých 
kolegyň a kolegů.

Co by se podle vás mělo systémově změnit, 
aby se situace s nedostatkem personálu ve 
zdravotnictví zlepšila?

Budu se opakovat, ale základní problém je 
ve vzdělávání. Počet lékařů, kteří vstupují do 
našeho zdravotnictví, je dán počtem mediků, 
celkovou kapacitou lékařských fakult, počty 
zahraničních studentů. Postgraduální speciali-
zační vzdělávání je bohužel řešeno bez ohledu 
na systém jako celek, často je vedeno partiku-
lárními zájmy jednotlivých odborných společ-
ností. Na reformu primární péče se léta stále 
čeká. Je nutné podporovat nemocnice, protože 
ty jsou oporou systému a fakticky se v nich 
odehrává vzdělávání dalších generací zdravot-
níků pro nemocnice i pro ordinace specialistů. 
Tato jejich role je extrémně nedoceněná a jsem 
ráda, že se nám podařilo najít způsob pod-
pory a ocenění školitelů z našich nemocnic. 
V podpoře vzdělávání budoucích zdravotníků 
musíme jako kraj, který nemá lékařskou fakultu 
a je proto znevýhodněn, i ve spolupráci s Uni-
verzitou Tomáše Bati a existujícími lékařskými 
fakultami pokračovat.⬛

Náměstkyně Olga Sehnalová si v Krajské nemocnici T. Bati prohlíží nový přístroj pro léčbu močových kamenů
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Memorandum o spolupráci v oblasti rozvoje 
vodní cesty Baťův kanál podepsali v pondělí  
1. května u příležitosti zahájení plavební 
sezony na palubě lodi Noe hejtmani Zlínského 
a Jihomoravského kraje. Oba kraje hodlají sjed-
notit a zefektivnit řízení rozvoje Baťova kanálu 
a posílit v něm svoji roli. Od 1. ledna 2024 
chtějí převzít práva a povinnosti zakladatele  
v obecně prospěšné společnosti Baťův kanál. 

„Vstup obou krajů do společnosti Baťův 
kanál nám umožní přímo se podílet na roz
hodnutích o všech důležitých krocích při 
dalším rozvoji Baťova kanálu. Ve spolupráci  
s Povodím Moravy, Ředitelstvím vodních cest 
České republiky a dalšími subjekty pak v rámci  
stálého výboru budeme řešit infrastrukturu  
i provoz samotné vodní cesty,“ uvedl hejtman 
Zlínského kraje Radim Holiš s tím, že i nadále 
budou mít v rozvoji vodní cesty významné 
slovo obce a zapojeni budou i podnikatelé.   

Poklepáním na základní kámen nového mostu 
přes řeku Moravu u Napajedel začala výstavba 
další části dálnice D55.

„Jako člověk z oboru mám radost, že se ve 
Zlínském kraji daří budovat nové úseky dál
ničního spojení. Ať už jde o D55 nebo D49, 
které se v budoucnu stanou páteří rychlost
ních komunikací u nás. Nejen, že se prodlouží 
napojení kraje na českou dálniční síť, ale náš 
region získá přímé spojení po rychlostních 
komunikacích se Slovenskem a Rakouskem. 
Na území našeho kraje tímto zbývá zahá
jit stavbu posledního úseku dálnice D55 od 
Napajedel do Babic. To je nyní pro vedení kraje 
jedna z priorit,“ sdělil hejtman Zlínského kraje 
Radim Holiš. 

„Most je významnou součástí dálnice D55, 
která je pro kraj naprosto klíčová. Kromě zrych
lení a vyšší kapacity automobilové dopravy 

Zrychlit výstavbu dopravního napojení Zlína 
na dálnici D49 chtějí vedení Zlínského kraje  
a města Zlína. Hejtman Radim Holiš a primátor 
Jiří Korec to v sídle kraje stvrdili slavnostním 
podpisem deklarace o spolupráci.

Šest kilometrů, čtyři investoři 

Stěžejní částí přivaděče do Zlína je stavba 
D4902.1 Fryšták – Lípa, 1. etapa, kterou při-
pravuje Ředitelství silnic a dálnic ČR. Na ni 
navážou další úseky, které investorsky řídí 
Zlínský kraj, město Zlín a Správa železnic. 
Celková délka propojení dálnice D49 a silnice 

I/49 je plánovaná v délce přibližně 6 kilo-
metrů. „Napojení Zlína na nově budova
nou dálnici D49 je zcela klíčové pro kraj  
i samotné město. Roky se nic nedělo, dokud 
nezačala výstavba D49, a proto je teď 
nutné vše zrychlit a co nejdříve začít sta
vět. Budeme žádat o podporu Ministerstvo 
dopravy a vládu, aby byl přivaděč zařazen 
mezi stavby financované z rozpočtu Stát
ního fondu dopravní infrastruktury, popří
padě EU. Chceme, aby stát vnímal přivaděč 
jako jednu stavbu, ačkoliv jednotlivé úseky 
budují čtyři investoři,“ uvedl hejtman Zlín-
ského kraje Radim Holiš.

Úkoly pro kraj i magistrát rozdány

Zlínský kraj se zavázal dokončit přípravu 
propojení mezi křižovatkou silnic II/490  
a III/4911 u Kostelce po křižovatku u Kauflandu, 
včetně napojení ulice Sokolské. Město Zlín 
pak dokončí přípravu propojení mezi křižovat-
kou u Kauflandu kolem místní části Zálešná  
s napojením na ulici Podvesná XVII. Po vydání 
stavebního povolení převezme zodpovědnost 
za realizaci obou úseků Zlínský kraj. Po jejím 
dokončení zařadí město stávající silnici II/490 
do svých místních komunikací (ulice Sokolská 
a Dlouhá).⬛

Lodí až do Kroměříže i Hodonína

V posledních letech vzniklo na Baťově kanálu 
několik přístavů a přístavišť. „Podél zlínské části 
kanálu pak vede dálková cyklostezka, funguje 
zde řada gastronomických zařízení. Společně 

s partnery samozřejmě plánujeme významné 
investice i do budoucna. Například chceme 
splavnost kanálu prodloužit na 72 kilometrů, na 
severu až do Kroměříže a na jihu do Hodonína,“ 
informoval náměstek hejtmana Zlínského kraje 
Lubomír Traub, zodpovědný za cestovní ruch.⬛

přinese významné zlepšení kvality života  
v mnoha obcích. Mám tím na mysli právě ta 
místa, která jsou dnes enormně zatížena tran
zitní dopravou,“ doplnil Radek Doležel, náměs-
tek hejtmana odpovědný za oblast dopravy. 
Ochranu Napajedel proti ruchu z dálnice 
zajistí protihluková stěna, která je součástí 
stavby. Most bude vybudován v předstihu před  

dálničním úsekem mezi Napajedly a Babicemi  
s ohledem na špatný stav současného mostu 
na silnici I/55. Po jeho dokončení již nebudou 
muset řidiči sjíždět z dálnice přes kruhový 
objezd u čerpací stanice, kde se zejména  
v časech dopravních špiček tvoří kolony. 
Investorem stavby je Ředitelství silnic a dál-
nic ČR.⬛

Zlínský kraj chce být aktivní při rozvoji Baťova kanálu

Začala stavba dálničního mostu u Napajedel

Hejtman s primátorem chtějí urychlit napojení Zlína na dálnici

Jan Vandík

Vladimír Dostálek

Vladimír Dostálek

Hejtman Zlínského kraje Radim Holiš (vlevo) s jihomoravským hejtmanem Janem Grolichem
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Celkem devětatřicet fotovoltaických elek-
tráren hodlá umístit Zlínský kraj na budovy 
svých příspěvkových organizací. Solární 
panely pomohou snížit náklady na energie 
organizacím působícím ve zdravotnictví,  
v sociálních službách, školství i kultuře.

„Přestože na kraj a jeho organizace ener
getická krize nedolehla v plné výši, protože 
máme ceny energií zafixované, nehodláme 
čekat, až náklady několikanásobně vzrostou. 
Okamžitě jsme na růst cen reagovali a teď 
přicházíme s prvním opatřením. Všechna 

místa, kde chceme fotovoltaiku instalovat, 
budou mít povolení distributorů elektrické 
energie k připojení fotovoltaické elektrárny  
k distribuční síti s možností prodeje přebytků 
vyrobené energie,“ uvedl hejtman Zlínského 
kraje Radim Holiš.

Začne se v roce 2024

Objekty pro umístění fotovoltaických elek-
tráren vytipovala Energetická agentura Zlín-
ského kraje. Projekty jsou nyní ve fázi příprav, 
realizovány budou jen v případě schválení 

žádosti o dotaci, kterou bude možné získat 
z Operačního programu Životní prostředí 
2021–2027. „Žadateli budou příslušné pří
spěvkové organizace, přičemž administraci 
pro ně zajišťuje Energetická agentura Zlín
ského kraje. Samotná realizace akcí se před
pokládá v roce 2024,“ informoval náměstek 
hejtmana Zlínského kraje pro strategický roz-
voj Lubomír Traub. Předpokládané souhrnné 
náklady na realizaci a přípravu akcí činí 108 
milionů korun, z toho by 73 milionů korun 
měla pokrýt dotace.⬛

Hejtmanství chce šetřit na energiích díky solárním panelům
Jan Vandík

Zlínský kraj spustil novou aplikaci ROSTEM 
2050, jejímž cílem je podporovat děti a mládež 
v zájmu o polytechnické vzdělávání. Neotře-
lou a interaktivní formou je motivuje naučit se 
důležité dovednosti, které pro ně budou nepo-
stradatelné v budoucím životě a usnadní jim 
cestu k dalšímu vzdělání. 

Aplikace soustřeďuje nabídku volnočaso-
vých aktivit polytechnického zaměření na 
jedno místo. Lidé zde najdou pozvánky na 
zajímavé akce, tipy na kroužky, přednášky, 
workshopy, výstavy nebo exkurze. Aplikace 
představuje aktivity, které jsou vybrány Vědec-
kou radou ROSTEM, tedy týmem odborníků 
z univerzity, odborných institucí, škol či tech-
nologických firem. Každé aktivitě přidělí 
Vědecká rada určitý počet kreditů a stanoví, 
jaké dovednosti při ní dítě rozvíjí, například 

logické myšlení, komunikaci, týmovou práci 
zvídavost nebo třeba tvořivost. Za aktivitu  
v aplikaci ROSTEM 2050 získávají děti kredity  
a nejúspěšnější také ocenění. Každému uživateli 
aplikace vytváří i jeho virtuální avatar – jeho „já“ 
v roce 2050. Aplikace je zajímavá i pro vedoucí 
kroužků a organizátory akcí v celém Zlínském 
kraji, kteří mohou tímto způsobem získat nové 
účastníky či návštěvníky. Na vývoji aplikace se 
podílí například Fakulta technologická, Fakulta 
aplikované informatiky UTB, Střední průmys-
lová škola Otrokovice a další subjekty. 

Aplikace vznikla v rámci projektu Implemen-
tace Krajského akčního plánu rozvoje vzdělá-
vání pro území Zlínského kraje II, reg. č. CZ.02
.3.68/0.0/0.0/19_078/0018903, který je spo-
lufinancován z Operačního programu Výzkum, 
vývoj a vzdělávání.⬛

Vladimír Dostálek

Zlínský kraj spustil unikátní aplikaci pro podporu 
polytechnického vzdělávání – ROSTEM 2050

Nové chráněné bydlení bylo otevřeno v Byst-
řici pod Hostýnem. Vzniklo rekonstrukcí star-
šího rodinného domu v Nádražní ulici včetně 
přilehlé dvorní budovy a garáže. Svůj nový 
domov v něm našlo osm klientů Domova pro 
osoby se zdravotním postižením Javorník ze 
sousedního Chvalčova. Budou tu žít běžným 
způsobem života se zajištěním nezbytné pod-
pory pečovatelek.

„Pokračujeme v procesu transformace 
pobytových sociálních služeb přebudovává
ním velkých ústavních zařízení na ta menší, 
komunitní. Hlavním smyslem je umožnit jejich 
klientům žít co nejpřirozenějším způsobem 
života jako všichni ostatní lidé. Všem novým 
obyvatelům bystřického chráněného bydlení 
přeji, aby se jim tu dobře žilo a aby se zde cítili 
jako doma,“ řekla při slavnostním otevření sta-
tutární náměstkyně hejtmana Zlínského kraje 
Hana Ančincová, zodpovědná za sociální oblast.

V chráněném bydlení se nacházejí celkem 
tři domácnosti se samostatným přístupem. 
Každá z nich má vlastní kuchyni, koupelnu, dvě 
z nich jsou bezbariérové a přizpůsobeny imo-
bilním klientům. 

Celkové náklady na vybudování chráněného 
bydlení v bystřické Nádražní ulici dosáhly 
17,321 milionu korun, z toho 4,566 milionu 
pokryla dotace z Ministerstva práce a sociál-
ních věcí.⬛

V Bystřici pod Hostýnem otevřeli nové chráněné bydlení
Jan Vandík

V chráněném bydlení v Bystřici pod Hostýnem našlo svůj nový domov osm lidí 



M21 / Aktuálně ze Zlínského kraje

8
Do unikátního propojení vzdělávání a praxe 
se zapojily Střední odborné učiliště Valašské 
Klobouky a Střední průmyslová škola Otro-
kovice. Během projektu nazvaného „Tatra do 
škol“ učni oboru automechanik v rámci své 
odborné praxe z dodaných dílů postupně 
sestavují nákladní automobil Tatra. Ten bude 
po svém dokončení sloužit Správě a údržbě 
silnic Slovácka. 

„Velmi mě těší, že se do této akce zapojily 
i školy z našeho kraje. Je to jednak velká pří
ležitost pro mladé budoucí automechaniky 
vyzkoušet si něco nového a výsledek jejich 
práce navíc najde praktické uplatnění při 
údržbě silnic v našem regionu,“ uvádí Radek 
Doležel, náměstek hejtmana Zlínského kraje 
pro dopravu. 

dokázali chránit před potenciálními hrozbami. 
Chceme, aby naše školy poskytovaly dětem 
bezpečné prostředí pro používání internetu  
a digitálních technologií. Je tedy důležité spo
lupracovat s odborníky v této oblasti a vytvá
řet preventivní opatření, která minimalizují 
riziko nevhodného chování v online světě,“ 
okomentovala setkání Zuzana Fišerová, kraj-
ská radní pro oblast školství. 

Sexting?
Jde o elektronické zasílání zpráv, fotek 
či videí s intimním/sexuálním obsahem. 
Sexting je často součástí partnerského vztahu. 
Po jeho ukončení bývá intimní obsah nezřídka 
zneužit s cílem poškodit druhou stranu jeho 
zveřejněním či výhrůžkou zveřejnění. Sexting 
může sloužit také jako cesta k výrobě 
a šíření pornografie dětí a mladistvých.

Odborníci se shodují, že s prevencí rizikového 
chování v online prostředí je třeba začít doma, 
a to od chvíle, kdy dítěti umožníme připojit se 
k internetu a propojit se s lidmi z celého světa. 
Mezi základní pravidla patří zajištění bezpeč-
ného prostředí (například nastavení počí-
tače, bezpečných služeb, webových stránek). 
Rodiče by měli poučit dítě o aktuálních rizicích 
a o online světě otevřeně komunikovat.⬛

Kyberšikana?
Je šikanováním jiné osoby s využitím 
internetu, mobilů a jiných informačních
komunikačních technologií. Zpravidla
se jedná o činnost cílenou, může však 
vzniknout i bez záměru, například
jako nevhodný žert, který se v online
prostředí vymkne kontrole.

Jak to v praxi funguje? Kopřivnická automo-
bilka TATRA TRUCKS dodá do školních dílen 
„stavebnici“ nákladního automobilu. Učni  
z oboru automechanik jej následně skládají 
dohromady. To vše pod dohledem odborníků 
z automobilky a po předchozím školení přímo 

v „tatrovácké“ servisní škole. „Velmi si cením 
firem, které takto úzce spolupracují se školami. 
Pokud chceme udržet zájem o učňovské obory, 
musíme ukázat, že jsou to obory atraktivní  
a propojené s praxí. Tohle je ta nejlepší cesta," 
říká krajská radní pro školství Zuzana Fišerová.⬛

Budoucí automechanici skládají Tatrovku
Jan Vandík

Ukázat, jaká rizika aktuálně číhají na děti v online 
prostředí, jak jim předcházet a jak se o nich 
s dětmi bavit, měl za cíl workshop Kyber(ne)
bezpečnost. Akce, která se konala pod hlavič-
kou Krajského akčního plánu rozvoje vzdělá-
vání ve Zlínském kraji, se zúčastnila šedesátka 
pedagogických pracovníků základních a střed-
ních škol.„Je důležité, aby si lidé uvědomili 
rizika, která s sebou online svět nese, a aby se  

Víte co znamená…
Kybergrooming? 
Jde o chování uživatelů internetu,
které má v oběti vzbudit falešnou 
důvěru a přimět ji k osobnímu setkání 
v reálném světě. Jejím výsledkem 
může být např.sexuální zneužití
oběti, fyzické násilí na oběti, výroba
dětské pornografie a další. 

Workshop „Kyber(ne)bezpečnost“ upozornil na rizika, 
která číhají na děti na internetu 

Vladimír Dostálek

Workshop pro interní auditory z veřejné správy 
se ve dnech 26. a 27. dubna uskutečnil ve Zlíně. 
Uspořádal jej Český institut interních audi-
torů. Zúčastnilo se ho více než 130 odborníků  
z celého Česka i Slovenska. Jedním z jeho part-
nerů byl také Zlínský kraj.

„Mám velkou radost, že se tato prestižní 
akce, na které pravidelně vystupují ti nejpo
volanější odborníci, vůbec poprvé v historii 
uskutečnila u nás ve Zlínském kraji. Je to pro 
nás čest a zároveň velké vyznamenání a oce
nění naší práce,“ řekl Zdeněk Vašátko, vedoucí 
Odboru interního auditu a kontroly Kraj-
ského úřadu Zlínského kraje, který v panelové  

diskusi na workshopu pohovořil o problema-
tice poskytování finančních darů krajem.

Řeč byla dále například o plánovaných změ-
nách, které se interního auditu ve veřejné 
správě dotknou v souvislosti s připravovaným 
zákonem o řízení a kontrole veřejných financí. 
Ten se má stát systémovým zákonem, který 
zásadně promění dosavadní procesy správy 
veřejných financí v České republice a nahradí 
dosud platný zákon o finanční kontrole ve 
veřejné správě.

Značná pozornost byla věnována také 
procesu digitalizace úřadů, stejně tak se na 

workshopu hovořilo o změnách vyplývajících 
z připravovaného nového zákona o kyberne-
tické bezpečnosti a navazujících prováděcích 
předpisů.

„Elektronizace veřejné správy s sebou při
náší spoustu výhod, zejména možnost sdílení 
obrovského množství dat a urychlení a zdo
konalení vnitřních procesů. Na druhou stranu 
se elektronická data mohou stát terčem 
hackerů, což v některých případech může 
vést i k ochromení chodu úřadů. Právě interní 
audit má svojí činností a doporučeními pomá
hat těmto rizikovým situacím předcházet,“ 
vysvětlil Zdeněk Vašátko.⬛

Ve Zlíně jednaly špičky interního auditu
Jan Vandík

Učni z otrokovické průmyslovky při montáži Tatry
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Šestipodlažní budovu bývalé interny v Uhers-
kohradišťské nemocnici čeká kompletní rekon-
strukce. Největší investiční záměr tohoto roku 
schválila Rada Zlínského kraje a z rozpočtu na něj 
vyčlenila 603 milionů korun. Práce začnou ještě 
letos, hotovo by mělo být v polovině roku 2026.

„Jde o jednu z největších investic letošního 
roku. Budova je v provozu téměř čtyřicet let, 
kolaudována byla už v roce 1984 a od té doby 
neprošla žádnou zásadní opravou. Pokud 
chceme, aby nám zdravotnictví v kraji fungo
valo, musíme do něj investovat,“ řekl hejtman 
Radim Holiš.

Kromě kompletní opravy budovy dojde 
také na provozní změny. Na střeše objektu 
se pak počítá s instalací fotovoltaických 
panelů. „Rekonstrukce takzvané staré interny 
bude znamenat komfortnější podmínky pro 

Bezpečí pacientů i zaměstnanců je jedním 
z témat, která letos rezonují ve Vsetínské 
nemocnici. Dílčím krokem bylo nedávné zave-
dení ostrahy v nočních hodinách a o víken-
dech či svátcích. Střeží klid v areálu a pomáhá 
zdravotníkům řešit krizové situace.

„Vyslyšeli jsme přání zaměstnanců. Stává 
se, že ošetřujeme podnapilé osoby nebo 
se k nám dostávají lidé pod vlivem návyko
vých látek, zvyšuje se i agresivita rodinných 
příslušníků. Kromě bezpečnostní agentury 
připravujeme i další kroky, které povedou 
ke zvýšení bezpečnosti pacientů i zaměst
nanců,“ vysvětlil ředitel Vsetínské nemocnice  

Prémiový digitální skiagraf s vysokým výko-
nem a kvalitou obrazu nahradí starší rentge-
nový přístroj na radiodiagnostickém pracovišti  
v Uherskohradišťské nemocnici. Nová elek-
tricky polohovatelná lůžka přinesou vyšší kom-
fort pacientům na jednotkách intenzivní péče.

„Pořízení nového přístroje, který nahradil 
devět  let starý v prostorách urgentního pří
jmu, zaručuje větší komfort při vyšetření.  Mezi 
největší přednosti se řadí jednoduchá obsluha, 
vysoká kvalita obrazu, nižší dávka záření  
a vysoká životnost,“ vyjmenoval hlavní výhody 
nového přístroje František Bartoš, vedoucí asi-
stent radiodiagnostického oddělení.

Čtyřiačtyřicet nových  elektricky polohovatel-
ných lůžek umožní zdravotnickému personálu 

pacienty a personál hned několika oddělení. 
Po kompletní rekonstrukci budovy zde budou 
spolu s oddělením následné péče umístěna 
oddělení rehabilitace a fyzikální medicíny, 
zdravotně sociální středisko a také provozní 
zázemí, včetně archivu. Celkem zde bude pro
vozováno 163 lůžek,” uvedla náměstkyně hejt-
mana pro oblast zdravotnictví Olga Sehnalová.

Martin Pavlica s tím, že následovat bude rozší-
ření již stávajícího kamerového systému.  

Jaké jsou ohlasy na působení ostrahy? „Máme 
již více než dva měsíce zkušeností, ohlasy jsou 
pozitivní. Zdravotníci vědí, že se mohou na pra
covníky ostrahy obrátit v případě jakéhokoliv 
bezpečnostního rizika,“ vysvětlil bezpečnostní 
manažer Jan Maštalíř a pokračoval: „Cílem je 
utlumit případný konflikt již v zárodcích, nene
chat situaci vyhrotit. Ostraha je nápomocna  
v situacích, kdy hrozí reálné nebezpečí, napa
dení verbální i fyzické.“ Bezpečnostní agentura 
již asistovala při řadě konfliktních situací, napří-
klad u zklidňování pacientů, agresivních návštěv. 

snadnější a bezpečnější manipulaci s paci-
entem. Lůžka jsou umístěna na jednotlivých 
odděleních intenzivní péče a pooperačních 
pokojích. „Snahou naší nemocnice je neustálá 
modernizace přístrojové techniky a vybavení, 
což se nám úspěšně daří. Celkové náklady za 

„V Uherskohradišťské nemocnici byla vloni 
úspěšně dokončena rekonstrukce budovy 
číslo 14, tedy plicního pavilonu. Rekonstrukce 
staré interny, objektu číslo 11, je tedy dalším 
krokem k naplnění plánu investičního rozvoje 
Uherskohradišťské nemocnice,“ připomněl 
radní Zlínského kraje pro investice Zbyněk 
Fojtíček.⬛

„Pracovníci ostrahy obcházejí areál, kontrolují 
prostory čekáren, ambulancí, kontrolují méně 
frekventované části budov, kde se dříve měli 
tendenci zdržovat bezdomovci. Když pracov
ník ostrahy situaci sám nezvládne, přivolá si 
na pomoc policii,“ komentoval bezpečnostní 
manažer, který případné konfliktní, nežádoucí 
situace pomáhá řešit v běžné pracovní době. 
Školením, jak v krizových situacích postu-
povat, ostatně prošli všichni zaměstnanci 
nemocnice. Zaměřeno bylo na chování v krizo-
vých situacích, při verbálním, fyzickém napa-
dení, ale také na rady a praktické ukázky, jak 
podobným situacím předcházet, zklidňovat je, 
nezhoršovat.⬛

nové vybavení v hodnotě více než šestnáct 
milionů korun byly v plné míře uhrazeny pro
střednictvím fondů Evropské unie,“ dodal ředi-
tel Uherskohradišťské nemocnice a předseda 
představenstva Petr Sládek.⬛

Starou internu v Uherskohradišťské nemocnici 
čekají opravy za 600 milionů

Nemocnice zvyšuje bezpečí pacientů i zaměstnanců

Nemocnice pořídila špičkový digitální rentgen a nová lůžka      

Jan Vandík

Lenka Plačková

Lucie Sedláčková    
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Tři červnové dny, čtyři zóny, stovky hudebníků, 
komunit, artistů, tanečníků a mnoho dalšího. 
To vše přinese festival Zlín žije, který vtrhne do 
zlínských ulic v termínu od 23. do 25. června. 

Koncept festivalu nabídne čtyři scény a opět 
v něm budou figurovat velká jména. Na festiva-
lu vystoupí například folkrocková legenda AG 
Flek, devítinásobná držitelka ceny Anděl Lenka 
Dusilová nebo zlínská rodačka Dasha, která se 
spojí s F-Dur Jazzbandem. Akci žánrové zpest-
ří rapper Majk Spirit nebo DJ Ventolin. Třídenní 
festivalové dění vyvrcholí vystoupením kultov-
ní skupiny Buty. „Na scéně u zlínského zámku 
vystoupí největší jména. V parku Komenské
ho budou hrát prim především lokální kapely  

a vizuální umění podtrhující zdejší atmosféru. 
Sobota bude patřit workshopům a nejrůzněj
ším aktivitám umělců a kreativců, ale i zlín
ským komunitám. Připraven bude i rozsáhlý 
program pro rodiny s dětmi a nebudou chybět 
ani světelné instalace. Na své si přijde opravdu 
každý,“ zve primátor Zlína Jiří Korec.

Příznivce rocku opět přivítá scéna Pod Lipa-
mi, kde vystoupí skutečné zlínské hudební le-
gendy. Program na náměstí Míru proběhne ve 
spolupráci s Městským divadlem Zlín a nadač-
ním fondem CREDO. Festival přináší město Zlín, 
organizaci zajišťuje příspěvková organizace 
Živý Zlín. Konkrétní program, který bude i letos 
zdarma, je dostupný na www.kulturazlin.cz.

Zlín odstartuje léto velkolepým třídenním festivalem 
 Tomáš Melzer

Kam za kulturou, na dobrou kávu nebo proč 
se Zlín před lety jmenoval Gottwaldov? To 
a spoustu tipů na ty nejlepší zážitky ve Zlíně 
nejen cestovatelům přináší nová verze gastro-
kulturní mapy USE-IT.

Za vznikem mapy stojí tým mladých míst-
ních dobrovolníků. Je plná informací o nej-
lepších podnicích, skrytých místech, kultuře, 
gastronomii a zajímavostech o Zlíně. Kromě 
turistů se může hodit hlavně studentům, 
nováčkům, ale i ostříleným Zlíňanům, kteří se 

Hejtman Radim Holiš společně s náměstkyní 
pro oblast zdravotnictví Olgou Sehnalovou 
předali v Baťově mrakodrapu v úterý 16. května 
Záslužné vyznamenání II. stupně Zlínského 
kraje 14 dárcům kostní dřeně z regionu.

„Tyto obětavé lidi, kteří dobrovolně vstoupili 
do registru dárců, považuji za hrdiny. Na světě 
nemá nic větší hodnotu než lidský život. Tito 
hrdinové byli ochotni obětovat svůj volný čas, 
podrobit se všem zdravotnickým procedurám 
i podstoupit odběr samotný, aby zachránili 
život člověku, kterého nikdy předtím neviděli. 
Jejich solidaritu velmi oceňuji a vážím si toho,“ 
řekl hejtman Radim Holiš.

Oceněnými dárci za rok 2022 ve Zlínském 
kraji jsou Roman Polášek, Kryštof Knápek, Mar-
tin Daněk, Radim Žídek, Kamil Šiška, Andrea 
Chmelinová, Ondřej Kozubík, Jan Pařízek, 
Radim Horák, Tomáš Zajíček, Martin Kult, Miro-
slav Veselý, Marie Vyoralová a Patrik Býček.

Více než dvě dekády se náboru nových 
dárců kostní dřeně ve Zlínském kraji věnuje 
Zdena Wasserbauerová. „Ve Zlínském kraji se 

mohou se svým městem seznámit pohledem 
mladší generace a objevit nové, dosud netu-
šené vyžití.

Nová USE-IT mapa Zlína je k dispozici  
v české i anglické verzi. Vyzvednout si ji mohou 
zájemci zdarma v Turistickém informačním 
centru Zlín v budově radnice, v Baťově mrakod-
rapu, v Krajském informačním centru ve 14|15 
BAŤOVĚ INSTITUTU nebo v univerzitní galerii 
G18 u zastávky MHD Školní. Mapa vznikla i díky 
finanční podpoře Zlínského kraje.⬛

nám daří získávat nové dárce, je to však nikdy 
nekončící práce a v osvětě musíme pokračo
vat. Mezi lidmi totiž stále koluje o darování 
mnoho mýtů, například, že odběr kostní dřeně 
je bolestivý. Ale není se čeho bát. V drtivé vět
šině případů se odběr provádí ambulantně na 
přístroji, takzvaném separátoru. Je to postup 

srovnatelný s darováním krve či plazmy,“ 
vysvětlila Zdena Wasserbauerová. Do Čes-
kého národního registru dárců kostní dřeně se 
mohou zapsat zdraví zájemci ve věku od 18 do 
40 let.⬛

Více informací na www.kostnidren.cz

Kam ve Zlíně za jídlem i zábavou napoví USE-IT mapa

Hejtman Radim Holiš ocenil dárce kostní dřeně

Vladimír Dostálek

Vladimír Dostálek

Ocenění dárci se projeli Baťovou pojízdnou kanceláří
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„Hravě záchranářem aneb Týden bezpečnosti 
Zlínského kraje" – tak zněl název akce, kterou 
na konci dubna na platformě 14I15 BAŤOVA 
INSTITUTU ve Zlíně uspořádal Zlínský kraj ve 
spolupráci se složkami Integrovaného zá-
chranného systému a dalšími partnery. Urče-
na byla žákům třetích tříd základních škol ze 
Zlínského kraje. Děti zábavnou formou získa-
ly základní znalosti a dovednosti potřebné ke 
zvládání běžných rizikových situací i mimo-
řádných událostí, se kterými se mohou běžně 
setkat, a naučily se také, jak těmto situacím 
předcházet. 

„Chceme, aby se z dětí stali takzvaní ,malí 
záchranáři‘, kteří pak budou aktivně upozor
ňovat své okolí, že něco není správně. Napří
klad když se někdo nepřipoutá v autě nebo po
jede na kole bez přilby. To jsme je chtěli naučit 
hravou formou. Proto jsme pro tuto akci zvolili 
název Hravě záchranářem. Je to metafora pro 
to, že i děti, přesto že jsou malé, mohou ovliv
nit bezpečí svých blízkých i celé domácnosti,“ 
uvedl náměstek hejtmana Lubomír Traub.

Nejlepším sportovcem Zlínského kraje za rok 
2022 se stala lední hokejistka Natálie Mlýnko-
vá, která se vloni mimo jiné účastnila zimních 
olympijských her v Pekingu. Slavnostní vyhlá-
šení výsledků ankety se uskutečnilo v úterý 
16. května v Kongresovém centru Zlín. Během 
ceremoniálu byli oceněni i další sportovci, 
osobně jim poblahopřáli hejtman Radim Holiš 
a členové Rady Zlínského kraje.

„Jako aktivního sportovce mě velmi těší, ko
lik úspěšných sportovců a nadějí ve Zlínském 
kraji máme. Každý, kdo sportuje, ví, že jen ta
lent k úspěchu nestačí. Předchází tomu dřina 
a pevná vůle. Všem, kteří si odnesli ocenění, 
blahopřeji a děkuji, že pomáhají šířit dobré 
jméno Zlínského kraje a motivují ostatní k po
hybu,“ řekl hejtman Radim Holiš.

Sportovci obdrželi z rukou představitelů 
Zlínského kraje pamětní listy, květiny a ceny, 
které vznikly v ateliérech Střední umělecko-
průmyslové školy sklářské Valašské Meziříčí, 
kterou kraj zřizuje.

„Významnou část života jsem strávil na 
trávníku mezi dvěma brankami, proto mě těší, 
že máme v kraji špičkový fotbalový klub. Chci 
vám pogratulovat a popřát mnoho úspěchů, 
aktuálně především v závěrečných bojích nej
vyšší české ligy,“ vzkázal fotbalistům 1. FC Slo-
vácko radní pro oblast sportu Jiří Jaroš, který 
týmu předal hlavní cenu v kategorii Nejúspěš-
nější kolektiv.⬛

Během čtyř dnů se akce postupně zúčast-
nilo více než 800 žáků ze čtyř desítek škol. 
Seznámili se s prací hasičů, policistů, záchra-
nářů včetně jejich technického vybavení, vý-
zbroje a výstroje. Dozvěděly se také například, 

⬛ Absolutní vítěz: 
     Natálie Mlýnková – lední hokej

⬛ Nejúspěšnější sportovec jednotlivec – TOP 10:
      Sára Čajanová – lední hokej, Adam Horák  
      – lukostřelba, Vendula Horčičková –  
      orientační běh, Natálie Mlýnková – lední  
      hokej, Lukáš Mořkovský – házená, Šárka  
      Pančochová – snowboarding, Milan Petržela  
      – fotbal, Jakub Štvrtecký – biatlon, Matěj  
      Zábojník – plavání, Jiří Zalubil – rychlostní 
      kanoistika

⬛ Nejúspěšnější sportovec jednotlivec do 18 let:  
     Miroslav Knedla – plavání

jak správně uhasit hořící hrnec v domácnosti 
nebo jak nebezpečné může být přecházení 
cesty se sluchátky v uších. Připraveno pro ně 
bylo i mobilní dopravní hřiště.⬛

⬛ Nejúspěšnější handicapovaný sportovec:  
     Patrik Hetmer (+ trasér Miroslav Máčala) 
     – para-alpské lyžování

⬛ Nejúspěšnější sportovní kolektiv: 
     1. FC Slovácko (muži „A“) – fotbal

⬛ Nejúspěšnější trenér: 
     Martin Svědík – fotbal/1. FC Slovácko 
     (muži „A“)

⬛ Cena hejtmana Zlínského kraje: 
     Výběr amatérů Zlínského krajského  
     fotbalového svazu – fotbal

Hravě záchranářem – děti se dozvěděly, 
jak zvládat rizikové situace

Zlínský kraj zná své nejlepší sportovce za rok 2022

Jan Vandík

Vladimír Dostálek

Oceněným sportovcům osobně poblahopřáli hejtman Radim Holiš a členové Rady Zlínského kraje

Sportovec Zlínského kraje 2022 – přehled oceněných:
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Také letos se Krajský úřad Zlínského kraje 
zapojil do květnové výzvy Do práce na kole. 
Celý měsíc tak osmdesát jeho zaměstnanců 
jezdilo do práce na kole, někteří vyrazili pěšky. 
Smyslem výzvy, kterou podpořil i hejtman 
Radim Holiš, je motivovat co nejvíce lidí, aby se 
po městě pohybovali aktivně, udržitelně, bez-
motorově, zkrátka na vlastní pohon.

„Jsem velmi ráda, že se tato akce těší  
u našich zaměstnanců velké oblibě a že se jí 
už tradičně účastní v hojném počtu. Věřím, 
že se nám tím podaří namotivovat sebe i své 
okolí k pravidelnému pohybu,“ řekla ředitelka 
Krajského úřadu Zlínského kraje Jitka Hlavač-
ková, která se do výzvy také zapojila.

V loňském květnu najel mezi zaměstnanci 
krajského úřadu nejvíce kilometrů Jaroslav 
Pospíšil, a to více než 4 tisíce. Jak prozradil, 
před několika lety si stanovil za cíl ujet během 
své pracovní kariéry na úřadě vzdálenost ze 

Země na Měsíc, což je asi 384 tisíc kilometrů. 
Této mety dosáhl už v září 2021.⬛

Více informací najdete na
www.dopracenakole.cz

Do práce na kole. Zapojil se i krajský úřad
Jan Vandík

Hledáte zajímavou práci? 
Máte dlouholeté pracovní zkušenosti nebo 
jste čerstvě absolvoval/a vysokou školu?

Na našich nových kariérních stránkách najdete všechny 
nabídky volných pracovních míst na krajském úřadě.

Na většině našich odborů působí právník – hledáme proto právníky
zaměřené na různé oblasti práva. 

Pokud máte technické vzdělání, najdete u nás uplatnění na odbo-
rech investic, dopravy a silničního hospodářství, územního plánu
a stavebního řádu, životního prostředí a zemědělství.

Na celokrajských projektech a s nadstandardními technologiemi
pracují také kolegové na IT. Hledáme další spolupracovníky 
na nové projekty! 

Zlínský kraj zřizuje a zakládá přes stovku organizací – některé 
z inzerátů na pracovní pozice najdete přímo na kariérních 
stránkách kraje, kompletní nabídku potom přímo na stránkách
jednotlivých organizací.

Bližší informace na www.zlinskykraj.cz/kariera 
nebo na 731 555 239.

Přijďte to k nám zkusit nastálo!

Víte o člověku, který pracuje v sociálních 
službách ve Zlínském kraji a máte pocit, 
že by si zasloužil poděkování?

Stará se obětavě o Vašeho blízkého 
a chcete ocenit jeho práci? 

Rádi byste ocenili práci některého 
ze svých kolegů, zaměstnanců?

Ocenění je určeno pracovníkům v oblasti 
sociálních služeb za mimořádnou, kvalitní 
a obětavou činnost, za kterou zasluhují 
veřejnou poctu a poděkování — pomozte 
nám je podpořit a zviditelnit.

Veškeré potřebné dokumenty 
a informace naleznete zde:

Těšíme se na Vaše nominace!

   Zlínský kraj vyhlašuje 
  i v letošním roce anketu:

„Pracovník roku 
  v sociálních službách  
  Zlínského kraje“ 
  pro rok 2023

Stačí vyplnit nominační formulář včetně 
povinných příloh a zaslat ho v termínu 
do 30. 6. 2023 na adresu Krajského úřadu 
Zlínského kraje. Nenechávejte svou 
nominaci na poslední chvíli.

Výzvy Do práce na kole se zúčastnilo několik desítek zaměstnanců krajského úřadu
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Ve dnech 3. a 4. května se v Technologickém 
inovačním centru ve Zlíně konal Ynovate Fest 
– kreativní setkání inovačních center z Česka 
a Slovenska s představiteli startupů z celé 
republiky. Cílem akce bylo představit Zlín-
ský kraj jako region s kulturním a kreativním 
potenciálem a ukázat, jak může být podpora 
kreativních oborů přínosná pro budoucí rozvoj 
regionu.

Ynovate Fest nabídl účastníkům dva dny 
nabité programem zaměřeným na kulturní  
a kreativní odvětví. Technologické inovační 
centrum v panelové diskuzi představilo pro-
gram Creatinn a své experty z oblasti online 
marketingu, produktového designu, brand 
buildingu a audiovizuální tvorby.

Jedenáct zástupců startupů pak mělo mož-
nost zapojit se do soutěže Hrej o to. Vítězem 

Ve čtvrtek 11. května proběhlo další setkání 
inovační platformy ZLINNOVATION. Do Valaš-
ských Klobouk a nového inkubátoru Dům na 
rohu členy platformy pozval jeden ze zakláda-
jících členů – Valašskokloboucké podnikatel-
ské centrum.

Podpora inovací

Všechny služby na jednom místě. To je 
platforma ZLINNOVATION, která jich nabízí 
téměř 90. Dokáží podpořit vznik, rozvoj a pod-
poru podnikání a také inovací pro začínající  

Zlínský Barcamp 2023 – jedna z největších 
akcí na střední Moravě zaměřených na pod-
poru podnikání a osobnostního i kariérního 
rozvoje – přilákala předposlední dubnový 
víkend na Fakultu managementu a ekonomiky 
Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně na pět stovek 
návštěvníků. 

Páteční program byl určen pro studenty 
středních škol, ten sobotní byl otevřen i široké 
veřejnosti. V nabídce přednášek nabité skvě-
lými řečníky se objevila taková jména jako 
Martin Cígler (zakladatel společností Cígler 
Software a Seyfor), influencerka Erika Eliá-
šová, investor portálu Kiwi.com Jiří Hlavenka, 
sporthacker a motivační řečník Vít Schlesinger, 
mladý podnikatel Tomáš Andrlík se svým cvr-
ččím startupem Grig.cz, Petr Beneš s proble-
matikou podnikání v kryptu nebo Martin Beneš  
s tématem Gaming jako podnikání. Kromě 
přednášek byly připraveny workshopy zamě-
řené na produktivitu, mentoring v oblasti  

se stala olomoucká firma KARDI AI Technolo-
gies za svou vizi budoucnosti v monitoringu 
pacientů s poruchami srdečního rytmu. Druhé 
místo obsadilo Pirogy Studios ze Zlína, které se 

podnikatele, startupy, podnikavé studenty, ale  
i zavedené firmy ze Zlínského kraje.

„Podpora inovací a podnikání je důležitou 
součástí našeho kraje. Jsme kraj, který potře
buje své území rozvíjet, inovovat a pouštět 
se do aktivit, které přitahují pozornost zbytku 
republiky. Tím je také ZLINNOVATION, což je síť 
subjektů, která inovačním procesům napo
máhá. Služby ZLINNOVATION využívají prio
ritně začínající podnikatelé, startupy a firmy  
z našeho území. Členové této platformy spo
lupracují také s obcemi, městy, školami a jsou 

podnikání, work-life balance či budování zna-
ček. „Účastí a zájmem o všechna témata se 
Zlínský Barcamp bezpochyby stává nejen 
velmi úspěšnou akcí, ale také jasnou ukázkou 

aktivními partnery v území. Zlínský kraj je také 
jedním z členů a činnost této platformy pod
poruje“, říká Lubomír Traub, náměstek hejt-
mana pro strategický rozvoj. 

Vznik platformy iniciovalo Technologické 
inovační centrum díky projektu Smart akce-
lerátor Zlínského kraje. Její členové působí  
v řadě míst našeho regionu. Další setkání proto 
proběhnou v Kunovicích a Holešově. Více 
informací o platformě a službách lze zjistit na 
www.zlinnovation.cz.⬛

toho, jak je podpora podnikání a osobnostního 
rozvoje důležitá pro budoucnost studentů  
a mladých lidí,“ komentoval úspěch akce 
garant Zlínského Barcampu Petr Novák.⬛

zaměřuje na animovanou tvorbu pro děti. Jako 
třetí se umístili brněnští Plastic guys s projek-
tem designových panelů GOD ze 100% recy-
klovaného plastu.⬛

Ynovate Fest propojil ve Zlíně inovační centra a startupy

ZLINNOVATION tour se rozjela do regionu

Na Zlínský Barcamp dorazilo pět set nadšenců do podnikání

Vladimír Dostálek 

Vladimír Dostálek

Soňa Ličková

Do Zlína dorazili startupisté a zástupci inovačních center z Česka i Slovenska
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Luštěte a vyhrajte s Magazínem21

Věděli jste, že...
Soňa Ličková

… střešní terasa Baťova mrakodrapu je veřejnosti přístupná? 
Výhled na Zlín a okolí vás z budovy vysoké 77,5 metru doslova 
uchvátí. Na terase je několik dalekohledů a model města Zlína, 
výtvarné dílo z litého bronzu, které znázorňuje podobu města 
ve 40. letech minulého století. Na střechu mrakodrapu se do-
stanete pěšky po bočním schodišti, můžete se svézt rychlový-
tahem nebo se projet nejdelším páternosterem v České repub-
lice. Kromě neopakovatelného výhledu si na terase mrakodrapu 
můžete vychutnat příjemnou chvilku v tamní kavárně Jamai 
Cafe Jednadvacítka. Nabízejí tady dva druhy kávy, jednu filtro-
vanou i lahodné zákusky. Otevřeno je denně od 8 do 18 hodin. 

V minulém čísle jste mohli získat „Dárek od Zlínského kraje“ (tak zněla tajenka). Z úspěšných řešitelů byli vylosováni výherci: Oldřich Bláha z Mistřic, Pavlína 
Kutrová ze Slušovic a Miroslav Štěpánek z Uherského Hradiště. Gratulujeme! Tentokrát tajenka prozradí, co může vyhrát ten, kdo nám vyluštěnou křížovku se 
svou adresou a telefonickým kontaktem doručí do 10. června na adresu: Oddělení komunikace a vnějších vztahů, Krajský úřad, tř. T. Bati 21, Zlín, 761 90, na obálku 
pište KŘÍŽOVKA; nebo e-mailem na: Magazin21@kr-zlinsky.cz.
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Tradiční setkání se starosty uspořádal Zlínský kraj v otroko-
vické Besedě. Představitelé kraje seznámili více než stovku 
starostů s aktuálními informacemi z oblasti zdravotnictví, so-
ciálních věcí, investic, digitalizace či životního prostředí. 

S barevnými záložkami do knih, které mají pomoci zviditel-
nit činnost Poradenského a krizového centra, se mohou nově 
setkat čtenáři v knihovnách ve Zlínském kraji. Najdou na nich 
kontakt na toto centrum, jež nabízí psychologickou i jinou od-
bornou pomoc lidem v krizových situacích. 

V Luhačovicích se v sobotu 13. května zahajovala lázeňská se-
zóna. Kromě koncertů, divadelních představení a přehlídky au-
tomobilových veteránů se uskutečnila taky tradiční akce Ote-
vírání pramenů.

Květiny, které začátkem května zdobily zahradnickou výstavu 
FLORIA Jaro na Výstavišti Kroměříž, teď dělají radost v zaříze-
ních sociální péče ve Zlínském kraji, kam je po skončení výstavy 
nabídli její organizátoři.

U příležitosti svátku svatého 
Floriána ocenil v sídle Zlínského 
kraje hejtman Radim Holiš dob-
rovolné i profesionální hasiče. 
Ve Zlínském kraji působí téměř 
500 profesionálních a více než 
23 000 dobrovolných hasičů. 



Magazín21 vás zve
Adéla Čuříková

HUDBA V ZAHRADÁCH 
12.–30. 6. / Kroměříž

Spojení vážné hudby a architektonic-
kých skvostů UNESCO nabídne festi-
val Hudba v zahradách a zámku Kro-
měříž. Návštěvníky čeká pět koncertů, 
ten zahajovací se uskuteční 12. června 
od 19 hod. ve Skleníku Květné zahrady. 

Více na    www.hudbakromeriz.cz  

KONCERT NA STŘEŠE
10. 6. / Zlín

Na střešní terase budovy 14 vystoupí 
duo MUSICA ANGELICA zpěvačky Mag-
dalény Malaníkové a harfenistky Lucie 
Fajkusové. Koncert doplní komento-
vaný výhled na zlínskou architekturu. 
Začátek bude v 18 hod. 
 
Více na   www.14-15.cz  

INTERAKTIVNÍ VÝSTAVA
od 23. 6. / Kroměříž

Dotýkat se exponátů přikázáno! To 
je název interaktivní výstavy pro děti  
i dospělé, kterou můžete navštívit  
v Galerii v podloubí. Vyzkoušíte, jak 
jste na tom s udržením rovnováhy 
nebo jestli vás obelstí důmyslné optic-
ké klamy. 
 
Více na   www.muzeum-km.cz  

FOLKLORIKA FEST 
16.–18. 6. / Starý Hrozenkov
V Přírodním amfiteátru Kopaničář-
ských slavností ve Starém Hrozenko-
vě se uskuteční multižánrový festival, 
na kterém vystoupí hvězdy současné 
hudební scény společně se stovkami 
žáků základních uměleckých škol. 

Více na   www.zusfolklorika.cz  

MORAVIAMAN 
15.–17.6. / Otrokovice
Na otrokovickém Štěrkovišti odstartu-
je v sobotu v 7 hod. hlavní závod nej-
populárnějšího triatlonu na ironman-
ských tratích v ČR. Závodníci musí 
urazit 226 km – 3,8 km uplavat, 180 
km ujet na kole a na závěr uběhnout 
maraton. Už od čtvrtka budou v areálu 
probíhat závody pro děti a rodiny.

Více na   www.moraviaman.cz  

SVATOJÁNSKÝ VEČER
23. 6. / Rožnov pod Radhoštěm
Ve Valašském muzeu v přírodě se 
odehraje oslava slunovratu, noc plná 
magie, rituálů a ohňů. Od 21 hod. ná-
vštěvníky čeká komponovaný pořad  
o tajemné svatojánské noci. Kromě 
písní, tanců a bájných bytostí bude  
i čaj z devatera kvítí.  

Více na   www.nmvp.cz/roznov  

SLOVÁCKÉ LÉTO
30. 6. – 9. 7. / Uherské Hradiště
V historickém srdci Uherského Hradi-
ště se odehraje festival, který kromě 
řady sportovních turnajů pro profíky  
i amatéry nabídne i koncerty. Vystoupí 
např. Kapitán Demo, Mňága a Žďorp, 
Argema nebo Pokáč. Chybět nebude 
ani bohatý program pro děti, fitness 
pro ženy a divadlo. 

Více na    www.slovackeleto.cz  

VALACHY MAN 
24.–25. 6. / Bystřička
Tradiční triatlonový závod se uskuteč-
ní u vodní nádrže Bystřička na Vsetín-
sku. Vedle české triatlonové špičky 
může závodit i kdokoliv, kdo zvládne 
náročnou sportovní výzvu. Pro spor-
tovce a diváky bude připraven také do-
provodný program. 

Více na   www.valachytour.cz  

CHOVATELSKÝ DEN
24. 6. / Tlumačov

Zemský hřebčinec Tlumačov zve mi-
lovníky koní na Chovatelský den, který 
od 10 do 18 hod. nabídne bohatý pro-
gram v podobě ukázky plemen koní, 
předvedení koní v zápřežích a chybět 
nebude ani ukázka vysoké jezdecké 
španělské školy a další kousky. 

Více na  www.hrebcinec-tlumacov.cz  

MUZEUM LUHAČOVIC-
KÉHO ZÁLESÍ
červen / Luhačovice

Expozice Známé i neznámé Luhačo-
vice v sobě spojuje tři pohledy na Lu-
hačovice počátku 20. století. Muze-
um luhačovického Zálesí zve taky na 
výstavu Dušan Samo Jurkovič známý  
a neznámý, která představuje archi-
tektovo dílo z první republiky. 

Více na   www.muzeum-zlin.cz/objekty    
DIPLOMKY 
A BAKALÁŘKY 23
od 26. 6. / Zlín

Fakulta multimediálních komunikací 
UTB chystá výstavu plnou inspirace  
a neotřelých nápadů, které dokáže 
vymyslet současná generace nastu-
pujících umělců a designérů. Vernisáž 
absolventských prací se uskuteční  
26. června od 18 hod. v budově 61  
v areálu Svit. 

Více na   www.fmk.utb.cz  

POKLADY 
VÝCHODNÍ MORAVY
červen / Valašské Meziříčí

Nejzajímavější nálezy pokladů uply-
nulých let, včetně vzácných mincí 
objevených v Ústí, Loučce a Fryštáku, 
nabízí výstava na zámku Kinských. 
Navštívit můžete i expozici Člověk  
v krajině, krajina v lidech zaměřenou 
na vztah člověka a přírody od příchodu 
prvních pravěkých lovců. 

Více na   www.muzeumvalassko.cz  

S VYSVĚDČENÍM 
DO MUZEA
30. 6. / Uherské Hradiště

V hlavní budově Slováckého muzea 
můžete navštívit výstavu, která vás 
nechá nahlédnout do světa hmyzu. 
Součástí výstavy jsou i insektária  
s živým hmyzem.  Děti s vysvědčením 
budou mít 30. června vstup do muzea 
zdarma, těšit se mohou na malování 
na obličej a výtvarnou dílnu. 

Více na   www.slovackemuzeum.cz  


